
در آس�تانه آغ�از بيس�ت و س�ومين دوره 
رقابت هاي ليگ برتر، فوتب�ال حال و روز خوبي 
ندارد. البت�ه نه ب�راي اهالي اش ك�ه همه خوب 
مي دانيم در فصل نق�ل و انتقالات ت�ا جايي كه 
مي توانس�تند رقم ه�اي دريافتي ش�ان را ب�الا 
بردند و حالا از بيت الم�ال و دولت توقع دارند تا 
دس�ت در جيب مردم كنند و پولشان را بدهند. 
پيش از آغاز فص��ل نقل و انتقالات، قانون س��قف 
بودجه باشگاه ها اعلام ش��د، قانوني كه هرگز مورد 
توجه ق��رار نگرفت و اجرا هم نش��د، حت��ي كار به 
جايي رسيد كه برخي باشگاه صراحتاً اعلام كردند 
آن را اجرا نمي كنند! از قانون هاي جذب بازيكن و 
رعايت مقررات و شاخصه هاي حرفه اي گري هم كه 
چيزي نگوييم بهتر اس��ت، چون باز هم هيچ كدام 
از باشگاه ها آنها را رعايت نكردند. در نهايت بايد به 
موضوع سيستم كمك داور ويدئويي اشاره كنيم كه 
آن هم به رغم قول هايي كه از سوي مسئولان فوتبال 

داده شده بود عملياتي نشد. 
در چنين اوض��اع و احوال��ي مهدي ت��اج، رئيس 
هميشه طلبكار فدراس��يون فوتبال با همان ژست 
هميش��گي خود در برنامه تلويزيوني حاضر شد و 
از موفقيت هايي سخن گفت كه هيچ كس آنها را نه 
ديده و نه شنيده است. ادعاهاي تاج در فاصله چند 
روز مانده به آغاز رقابت هاي ليگ برتر بار ديگر اين 
حقيقت را ثابت مي كند كه فوتبال ايران تا چه ميزان 
در فساد فرو رفته و با وجود مديراني چون مديران 
فعلي آن نيز بعيد اس��ت كه بتواند از اين منجلاب 
خارج ش��ود، اما سؤال اصلي اينجاس��ت كه امثال 

مهدي تاج و بقيه به چه چيزي مي نازند؟
   اعتراف به فشار دلال ها

مهدي تاج در خصوص قانون س��قف ق��رارداد و 

بودجه باش��گاه ها و موارد در نظر گرفته شده در 
اين قانون بدون اينكه به مبارزه با ش��بكه دلالي 
حاكم بر فوتبال اشاره كند، اعلام كرد كه آنها از 
مخالفان اصلي اجراي اين قانون بوده و هستند: 
»در هفت يا هشت مورد اين قوانين پاي دلالان در 
ميان است كه رسانه و برنامه دارند و در همه جا 
فشار وارد می كنند. البته نمي گويم همه مخالفان 
ما دلالان هس��تند. بازيكنان حق ندارند قرارداد 
يك س��اله ببندند. اگر بازيكني قرارداد يك ساله 
امضا كند، مدير برنامه او هم امسال پول مي گيرد 
و هم سال بعد. همچنين او در ميانه قرارداد هم 

مي تواند با ساير باشگاه ها مذاكره كند.«
تاج در ادامه به مواردي چون بازگشت بازيكنان 
ترانس��فر ش��ده با قراردادهاي چن��د برابري و 
ماليات هاي بازيكنان فوتبال هم اش��اره و صرفاً 
اعلام كرد كه جلوي آنها را گرفته است، اما همه 
خوب مي دانيم كه حرف هاي رئيس فدراسيون 
فقط در حد همان حرف اس��ت و هي��چ كدام از 
باشگاه ها و بازيكنان فوتبال زير بار اين قانون ها 
نرفته اند. گواه اين ادعا هم قرارداد بازيكن تراكتور 
است كه به قول خود مهدي تاج قرار است امروز 
در خصوص آن جلس��ه اي برگزار و همه چيز به 

خوبي و خوشي تمام شود. 
   13 تيم دولتي ليگ برتر!

مه��دي ت��اج دي��روز برخ��لاف تم��ام ادعاها و 
سند سازي هايي كه تاكنون در خصوص حرفه اي 
بودن و دولتي نب��ودن فوتبال باش��گاهي ايران 
صورت گرفت��ه اينگونه از دولتي ب��ودن فوتبال 
ايران گف��ت: »در ليگ برتر، 13 باش��گاه دولتي 
داريم كه با ارفاق به شش باشگاه مجوز حرفه اي 
داده ايم. تيمي كه به رتب��ه چهاردهم ليگ برتر 

مي رسد، ممكن است س��ال بعد قهرمان شود و 
در ليگ قهرمانان آسيا ش��ركت كند. پس همه 
باشگاه ها بايد مجوز حرفه اي بگيرند. ارزش چهار 
تيم از 63 درصد ليگ برتر بيشتر است. رقابت تيم 
25 ميلياردي با تيم 400 ميلياردي، مانند رقابت 

پرايد و بنز است و باشگاه متصل جلو مي زند.«
جالب اينجاس��ت كه باز هم هيچ برنامه اي براي 
مقابله با اي��ن جريان ارائه نداد و هم��ه چيز را با 

همين چند جمله تمام شده فرض كرد. 
   صداوسيما بايد با ما تعامل كند

مهم ترين بخش حرف هاي رئيس فدراس��يون 
فوتبال موضوع حق پخش تلويزيوني فوتبال بود، 
جايي كه مهدي تاج صراحتاً اعلام كرد دولت و 
مجلس بايد به فدراسيون مثلًا حرفه ايش كمك 
كنند و اصلًا رديف بودجه برايش در نظر بگيرند: 
»يكي از ش��رايط صدور مجوز حرفه اي، قرارداد 
با تلويزيون بود. مديران صداوس��يما مي گويند 
پول نداريم. روزي فوتبال ب��ا تلويزيون به خانه 
مردم رفت؛ حالا تلويزي��ون به خاطر فوتبال در 
خانه مردم است. بايد با فدراسيون فوتبال تعامل 
كنند و اين يك »بايد« اس��ت. ش��ايد برنامه اي 
باشد كه براي ما مهم نيست، اما تلويزيون براي 

كشور است.«
به دنب��ال اظهارنظر ت��اج، تقي س��هرابي معاون 
حقوقي و امور مجلس صداوسيما در واكنش به 
حرف هاي رئيس فدارسيون فوتبال گفت: »حق 
پخش موضوع بسيار قديمي است و مهدي تاج 
مي داند كه موضوع به نتيجه نرسيده و از دلايل 
اين موضوع هم ب��ه خوبي آگاه اس��ت. با وجود 
اينكه براي صداوسيما روشن بود كه اين موضوع 
عملياتي نمي ش��ود، اما موضوع بررس��ي شد. با 

اين وجود به دليل عدم ش��فافيت در باش��گاه ها 
و مسائل مختلفي كه وزارت ورزش با آن درگير 
اس��ت، اين مس��ئله رخ نمي دهد و حيف است 
كه روي آن وقت بگذاريم. ما دغدغه مش��ترك 
داريم و فوتبال برايمان مهم است، اما وظيفه ما 
فقط در قبال فوتبال نيس��ت و در خصوص ساير 
رش��ته ها هم وظيفه داريم. صداوسيما از محل 
پخش فوتبال درآمدي ندارد و آنچه در خصوص 
درآمد صداوسيما ارائه مي شود، صحيح نيست. 
تنها راهكار اين است كه موضوع در برنامه هفتم 

توسعه در مجلس مطرح شود.«
بعد از اظهارنظر سهرابي، مهدي تاج گفت: »ما و 
صداوسيما بايد با هم پيش برويم. پولي در اختيار 
صداوسيما قرار بگيرد و بگوييم اين پول شناخته 
شده فوتبال است. وقتي اين پول به فوتبال داده 
ش��ود، ما هم از بودجه دولتي دست مي كشيم و 

فوتبال را از حقوق خودمان اداره مي كنيم.«
جالب اينجاس��ت كه رئيس فدراسيون فوتبال 
مي خواه��د مجلس و دولت به صداوس��يما پول 
بدهند و بعد آن را بگيرد و بگوي��د از دولت پول 

نگرفته ايم!
   معذورم از VAR بگويم

مهدي تاج در حرف هاي ديروز خود به مس��ئله 
كمك داور ويدئويي نيز اشاره كرد و البته باز هم 
با فرافكني سعي داشت تمام كم كاري هاي خود و 
فدراسيونش را توجيه كند: »با اينفانتينو صحبت 
كرديم و مبلغ 3 ميليون ي��ورو پروژه »فوروارد« 
دو س��ال گذش��ته، احتمالاً در پروژه كمك داور 
ويدئويي هزينه  شود. راهي پيدا شده كه معذورم 
آن را بگويم. ممكن اس��ت اين دستگاه ها توسط 

فيفا تأمين و وارد كشور شوند.«

وحيد هاش��ميان عليه رفتار غيرحرفه اي مديران فدراسيون فوتبال 
پس از اخراج اسكوچيچ انتقاد كرد. مربي سابق تيم ملي در شرايطي 
هنوز دستمزد و پاداش صعود تيم  ملي به جام جهاني را دريافت نكرده 
كه ويلموتس با يك قرارداد ش��به تركمانچاي چند ميليون دلار به جيب  زده اس��ت: »براي روشن 

شدن تكليفم چهار بار به مهدي تاج نامه زدم، اما او جوابي نداد. 
با اين  حال و برخلاف ميلم، چون تيم  ملي بر منافع ش��خصي 
ارجحيت داش��ت، تصميم گرفتم حاش��يه اي درست نكنم. 
اين نه از ترس بود و نه از وابستگي. بعد از قرارداد فاجعه بار 
ويلموتس، او 4/5 ميليون دلار گرفت. وحيد هاش��ميان كه 

24 ماه طول كشيد تا حقوق اولش را بگيرد، كار خود 
را ترك نكرد و به جاي پاداش، جزا گرفت. بعد 

از بازي با عراق، مخبر معاون رئيس جمهور 
به رختكن آمد و گفت كه همه ش��امل اين 
پاداش مي ش��وند، اما ب��ه كادر ايراني هيچ 
پاداش��ي جز پاداش ه��اي وزارت ورزش و 
فدراس��يون كه بابت برده��ا مي دادند، داده 
نشد. يك بار به من گفتند قراردادت در تاريخ 

30 مرداد فسخ شده و بار ديگر گفتند قراردادت 
در زمان ويلموتس فسخ شده است. آقاي تاج، 

آقاي نبي، اگر زرنگ هستيد چرا اين كار را براي 
ويلموتس نكرديد؟ يك ميليارد و 300 من زياد 

است يا پول ويلموتس!«

آقايي فرنگي كاران نوجوان در جهان

چرا زمان ويلموتس زرنگ نبوديد؟

تيم ملي كشتي فرنگي نوجوانان ايران بر بام جهان ايستاد. رقابت هاي        خبر
نوجوان��ان جهان به ميزباني ش��هر اس��تانبول تركيه برگزار ش��د و 
فرنگي كاران كشورمان با كسب يك طلا، يك نقره و دو برنز جام قهرماني را از آن خود كردند. در اين 
دوره از رقابت ها پيام احمدي در وزن 48 كيلوگرم تنها ملي پوش طلايي ايران بود. او كشتي گيراني از 
بلاروس، ژاپن، آذربايجان، روسيه و ازبكستان را شكست داد و مقتدرانه روي سكوي قهرماني ايستاد. 
احمدرضا محمديان، كشتي گير وزن 71 كيلو نيز تنها نقره تيم ملي را به گردن آويخت. محمديان در 
فينال نتوانست حريف يوناني اش را شكست دهد و به مدال نقره بسنده كرد. عليرضا اميري در وزن 
45 كيلو و اميرحسين عبدولي در وزن 110 كيلو هم مدال هاي برنز را از آن خود كردند. تيم ايران با 
اين مدال ها توانست با 113 امتياز قهرمان رقابت ها لقب گيرد و كشورهاي آذربايجان و گرجستان 

نيز به ترتيب دوم و سوم جهان شدند. 

سكوي قهرماني به نوجوانان ايران رسيد

مس��ابقات وزنه ب��رداري قهرمان��ي نوجوانان 
آس��يا در هند با قهرماني ايران به پايان رسيد. 
وزنه برداران نوجوان ايران در اين رقابت ها موفق 
به كسب 9 مدال طلا، 12 نقره و دو برنز شدند 

تا با 741 امتياز بر س��كوي نخس��ت بايستند 
و عنوان قهرماني را از آن خ��ود كنند. اين در 
حالي است كه ازبكستان در رقابتي تنگاتنگ و 
تنها با 9 امتياز كمتر به نايب قهرماني رضايت 

داد. پسران مدال آور ايران در اين رقابت ها در 
دسته 81 كيلوگرم ايليا صالحي پور )سه نقره(، 
در 89 كيلوگ��رم اميرمحمد س��ليماني )يك 
طلا، يك نقره و يك برنز( و فرهاد قلي زاده )دو 
طلا و يك نق��ره(، در 96 كيلوگرم حميدرضا 
زارعي )يك نقره و يك برنز(، در 102كيلوگرم 
ابوالفضل زارع )سه طلا(، ابوالفضل كياني )سه 
نقره( و در دسته102+ طاها نعمتي )سه طلا( 
و حميدرضا محمدي تنها )س��ه نقره( بودند. 
در بخش دختران نيز س��يده غزاله حس��يني 
در 64 كيلوگرم موفق به كس��ب سه طلا شد، 
هانيه ش��ريفي در همين وزن يك نقره و يك 
برنز كس��ب ك��رد. در 59 كيلوگ��رم نيز غزل 
حسيني موفق به كسب يك نقره شده و ريحانه 
كريمي هم در همين وزن يك برنز و يك نقره 
از آن خود كرد. همچني��ن در جوانان، فاطمه 
كش��اورز دو طلا و يك نقره به دس��ت آورد تا 

ايران ب��ا عملكردي درخش��ان در رقابت هاي 
وزنه برداري قهرماني نوجوانان و جوانان آسيا، 
هند را به مقصد ايران ترك كند. موفقيتي كه 
نويد آينده اي روشن را در وزنه برداري مي دهد، 
به خصوص در وزنه برداري بانوان كه تازه ابتداي 
راه است. درو كردن مدال  در قهرماني نوجوانان 
آسيا نشان داد وزنه برداري ايران استعدادهاي 
بي ش��ماري دارد كه در صورت رس��يدگي و 
حمايت مي توانند افتخ��ارات قابل توجهي را 
براي پرچم پرافتخار ايران كسب كنند. مهم تر 
از همه اينكه اين موفقيت توسط پايه ها كسب 
ش��د و اين نش��ان مي دهد در صورت حمايت 
و برنامه مي توان آنه��ا را به قهرمان��ان آينده 
در تركيب بزرگس��الان تبديل ك��رد. البته به 
ش��رط آنكه با خوابيدن در باد اي��ن قهرماني، 
مدال آوران جوان و نوجوان وزنه برداري به حال 

خود رها نشوند.

دروي مدال هاي 

 وزنه برداري آسيا 

در هند

شيوا نوروزي
      چهره
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شميم رضوان 
      بازتاب

اشرف رامين

شيوا نوروزي

نه  انريكه  مي رود،  نه  امباپه
معلوم نيست وضعيت بحراني غول فرانسوي تا كي ادامه خواهد داشت. 
اردوي پيش فصل پاري س��ن ژرمن در جريان است و كيليان امباپه در 
پاريس به تنهايي تمرين مي كند. در روزهايي كه مديران قطري باشگاه 
نتوانستند با هيچ ترفندي ستاره فرانسوي را به تمديد قرارداد يا ترك 
تيم وادار كنند، خبر اس��تعفاي احتمالي لوئيز انريكه حاشيه  جديدي 
براي پاريس��ي ها ايجاد كرد. انريكه تنها يك ماه پيش جانشين گالتيه 
ش��ده و بنا بر ادعاي چند رسانه فرانس��وي به خاطر بلاتكليفي امباپه 
تهديد به استعفا كرده است! اين ش��ايعه اما خيلي زود از سوي باشگاه 
پاري سن ژرمن تكذيب شد و مديران پی اس جی مدعي شدند اين شايعه 
كار رئالي هاس��ت. از آنجا كه امباپه مقصدي جز مادريد ندارد، باشگاه 
فرانسوي ادعا مي كند كهكش��اني ها براي بحراني جلوه دادن وضعيت 
اين تيم، چنين شايعه اي به راه انداخته اند. امباپه يك سال ديگر با تيم 
پاريسي قرارداد دارد و به تازگي نيز اولين قسط پاداش وفاداري خود را 
به ارزش 60 ميليون يورو دريافت كرده است. اين بازيكن نه تنها حاضر 
به تمديد قراردادش نشده، بلكه قصد دارد در پاريس بماند تا سال آينده 
به عنوان بازيكن آزاد راهي رئال شود. در اين صورت پاري سن ژرمن هيچ 
مبلغي بابت فروش امباپه نصيبش نخواهد شد، ضمن اينكه بايد قسط 

دوم پاداش وفاداري را هم به اين بازيكن پرداخت كند.

درددل مدال آوران در حضور دبيركل كميته

ما  را  هم  ببينيد!
ملي پوش��ان مدال آور اي��ران از وضعي��ت موجود در ورزش كش��ور و 
تبعيض هاي هميشگي بين فوتبالي ها و غيرفوتبالي ها گلايه دارند. آنها 
انتقادهايشان را بارها به مسئولان ارشد اين حوزه گفته اند، اما همچنان 
رويه مديريتي تغييري نكرده اس��ت. در پيش بودن بازي هاي آسيايي 
باعث ش��ده بازديد از اردوي تيم هاي ملي در دس��تور كار كميته  ملي 
المپيك قرار بگيرد. در شرايطي كه كشور به خاطر گرماي بي سابقه با 
تعطيلي دو روزه مواجه شد، اما سيدمناف هاشمي، دبيركل كميته  ملي 
المپيك طبق برنامه به مجمو عه آزادي رفت و از تمرينات تيم هاي ملي 
كش��تي و قايقراني بازديد كرد. در اين بازديد، ورزشكاران هر دو رشته 
حرف مشتركي داشتند؛ از مدال آوران حمايت كنيد، نگاه تبعيض آميز 

نداشته باشيد و انگيزه ملي پوشان را نكشيد. 
   لحظه آخر ياد كشتي مي افتند

اگرچه حسن يزداني اميد اول كش��تي ايران ترجيح داد سكوت كند و 
حرفي نزند، اما سرمربي تيم ملي حرف دل همه را زد. حضور هاشمي، 
سرپرست كاروان ورزش در بازي هاي آسيايي موقعيت خوبي بود براي 
اينكه پژمان درستكار به نمايندگي از همه آزادكاران و كشتي گيران به 
روزهاي سخت و سرنوشت ساز كشتي ايران اشاره كند. سرمربي تيم ملي 
كش��تي آزاد خطاب به دبيركل كميته از تغيير نكردن وضعيت موجود 
گلايه كرد:  »بچه هاي ما واقعاً گلايه دارند، چراكه يك سال بسيار سخت 
را پيش رو داريم كه در تاريخ كشتي بي سابقه است. ملي پوشان كشتي 
دو سال اس��ت جوايز خود را دريافت نكرده اند. براي بازي هاي آسيايي 
شما براي اولين  بار به اردوي كشتي آمديد، اما اين درد كشتي است كه 

هميشه لحظات آخر مسئولان به ياد كشتي مي افتند.«
   حسرت نگاه ويژه

به  رغم رنج ها و تلاش هاي كشتي گيران براي ورزش ايران و شاد كردن 
دل مردم، پاداش هاي نجومي و حواله  واردات خودروی خارجي به سمت 
فوتبال س��رازير مي ش��وند. اين همان واقعيت تلخي است كه مجتبي 
گليج، ملي پوش كشتي آزاد در حضور مناف هاشمي به آن اشاره كرد: 
»موضوعي كه بچه ها پيگير هستند و اكثراً دغدغه دارند، بحث جوايز 
است. از سال 2021 هنوز جوايزمان را نگرفته ايم! حواله خودرويي كه به 
فوتباليست ها داده  و به بقيه ورزشكاران نداده اند، سروصدا زيادی ايجاد 
كرده و باعث ش��ده جو بدي در ورزش ما حاكم شود. حداقل انتظاري 
كه بچه ها دارند، اين اس��ت كه حواله خودرو به كش��تي گيران و بقيه 

ورزشكاران هم تعلق بگيرد.«
   ناراحتي قايقرانان 

شرايط ملي پوشان قايقراني به مراتب سخت تر از كشتي و رشته هاي ديگر 
است. پايين آمدن سطح آب درياچه آزادي و حتي احتمال خشك شدن 
آن، زنگ خطر بس��يار بزرگي براي ورزش ايران و به ويژه رشته قايقراني 
است. نازنين ملايي، ملي پوش اين رشته در بازي هاي آسيايي در حضور 
دبيركل كميته گفت: »خوب اس��ت كه مس��ئولان نزديك به بازي ها و 
مسابقات براي بازديد نيايند، چون قرار نيس��ت معجزه رخ دهد. ارتفاع 
س��طح آب درياچه پايين آمده و ركوردگيري ها دقيق نيست. در مورد 
پاداش مسابقات و بازي ها با مشكل ماليات مواجه هستيم. بايد اين مشكل 
نيز برطرف شود. جايزه قهرماني آسيا كامل پرداخت نشده و ورزشكاران 
نگران هستند كه جايزه اين مسابقات با بازي هاي آسيايي تركيب شود.« 
مهس��ا جاور ديگر ملي پوش روئينگ نيز در خصوص وضعيت س��خت 
اقتصادي ورزشكاران تأكيد كرد: »دو ماه مانده به مسابقات بايد به عنوان 
زمان طلايي مدنظر قرار گيرد، اما متأس��فانه با چنين مشكلاتي مواجه 
هستيم. بحث مالي براي ورزشكاران در شرايط اقتصادي فعلي خيلي مهم 

است و بايد نسبت به اين مسئله توجه داشت.«
   دغدغه هيئت  اجرايي

دبيركل كميته  ملي المپيك درددل  ورزش��كاران را بحق خواند. مناف 
هاشمي در واكنش به گلايه هاي ملي پوشان و مربيان ملي اظهار داشت: 
»نكاتي كه دوستان مطرح كردند در واقع درددل همه ماست. اعضاي 
هيئت اجرايي هم همين دغدغه ها را دارند. مشكلات و مسائل در كشور 
آنقدر زياد است كه نمی  شد در 10 ماه گذشته كه هيئت اجرايي مستقر 
شده، آنها را حل كرد. تمام بحث هاي شما از جمله بحث خودرو منتقل 
مي شود و ما هم از اين مسئله گلايه داريم. مي توانيم اين قول را بدهيم 

كه در المپيك و بازي هاي آسيايي هيچ تبعيضي ايجاد نشود.«

دنيا حيدري

خوش اشتهايي فوتبال
زير سؤال بردن شعور مردم صورت خوشي ندارد، اما تعبير خواسته  اين 

روزهاي تاج جز اين نيست!
رئيس فدراس��يون فوتبال كه طي هفته هاي گذشته دست رد به هيچ 
تريبوني نزده و بيش از سخنگوي فدراسيون با خبرگزاري هاي مختلف 
مصاحبه داشته است، جمعه نيز با حضور در صداوسيما هر آنچه را كه 
در دل داشت روي دايره ريخت. مثل هميشه اما صحبت هاي او از هيچ 
منطقي كه پيروي نمي كرد هيچ، بلكه شعور مخاطب را هم زير سؤال 
می برد، مخاطبي كه با واقعيت فوتبال آش��نايي كامل دارد و به خوبي 
مي تواند واقعيت را از فريب تشخيص دهد. اما به نظر مي رسد تاج تصور 
مي كند افكار عمومي را هم مي تواند همانند كنفدراسيون فوتبال آسيا با 

توضيح هايي كه هيچ گونه شباهتي به واقعيت ندارد، قانع كند! 
هرچند كه طي دو س��ال اخير فدراس��يون فوتبال حتي از قانع كردن 
ای اف سی هم عاجز بود. سال هاست كه فوتبال به يك صنعت پول ساز 
در دنيا تبديل شده است، اما رئيس فدراس��يون فوتبال ايران به جاي 
الگوبرداري از كشورهاي ديگر جهت درآمدزايي همچنان چشم به دست 

دولت و جيب مردم دارد، آن هم با اشتهايي سيري ناپذير! 
با وجود آنكه فدراسيون سعي دارد فوتبال ايران را حرفه اي و مستقل از 
دولت نشان دهد، اما كمتر كسي است كه نداد فوتبال ايران چه باشگاهي و 
چه ملي تماماً دولتي است و به طور مستقيم و غيرمستقيم از دولت ارتزاق 
مي كند، آن هم در ش��رايطي كه اين با قوانين فيفا مغايرت دارد و همين 
مسئله طي دو س��ال اخير مانع از صدور مجوز حرفه اي براي باشگاه هاي 
ايران شده است. اما به رغم ضربه اي كه در همين خصوص به باشگاه هاي 
فوتبال ايران وارد شده، تاج همچنان اصرار به دريافت كمك هاي بيشتر 
و بيش��تر از دولت دارد، به طوري كه خيلي شفاف و مس��تقيم در برنامه 
تلويزيوني مي گويد بايد پولي در اختيار صداوسيما قرار بگيرد و بگويند 
اين پول شناخته شده فوتبال است. بايد اين پول را به حساب وزارت ورزش 
بريزند و اين وزارتخانه سهم فوتبال را بدهد. در واقع تاج خواستار در نظر 
گرفتن رديف بودجه براي فوتبال از طريق مجلس است، آن هم در شرايطي 
كه مدعي است در اساسنامه فدراسيون فوتبال آمده كه فدراسيون مؤسسه  
مستقل و خصوصي است. با اين وجود چه دليلي دارد كه دولت بيش از اين 

بخواهد براي يك مؤسسه خصوصي هزينه كند؟
فيفا بر مس��تقل بودن فدراس��يون فوتبال تأكيد دارد، ب��ا اين وجود 
فدراس��يون فوتبال هزينه هايش را به طرق مختل��ف از جيب دولت و 
مردم تأمين مي كند. اما گويا اين حجم از دس��ت درازي به جيب ملت 
هنوز نتوانسته آقايان را راضي كند كه به طور واضح خواستار دريافتي 
مشخصي از طريق مجلس هس��تند، خواس��ته اي كه نه فقط مغاير با 
قوانين بين المللي فوتبال است كه توهين به ش��عور مردم نيز هست، 
چراكه نمي توان از يك سو فدراسيون فوتبال را مستقل خطاب كرد و 
از سوي ديگر انتظار داشت هزينه هاي آن را تمام و كمال دولت متقبل 
شود. ضمن اينكه تعيين رقم مشخص توسط مجلس نيز دست درازي 
به جيب ملت است و ارتزاق از طريق دولت، اما با ظاهري متفاوت! تفاوتي 
كه گويا تاج تصور مي كند مردم خيلي متوجه آن نيستند! همانطور كه 
روزي تصور مي كرد كنفدراسيون فوتبال آسيا متوجه سندسازي براي 

دريافت مجوز حرفه اي توسط باشگاه هاي ايران نيست. 
خواسته هاي غيرمنطقي تاج نشان مي دهد رئيس فدراسيون فوتبال 
نمي خواهد هيچ زحمتي به خود در راستاي درآمدزايي براي فوتبال 
بدهد كه جدا از دريافتي هاي هميش��گي، به دنبال راهكار هاي جديد 
براي خالي كردن جيب دولت و ملت است. درخواست هاي غيرمعمول 
تاج، اما اين س��ؤال را مطرح مي كند كه اگر او ت��وان درآمدزايي براي 
فوتبال را نداشت و تنها روي كمك هاي مالي دولت حساب كرده بود 
پس چرا فيلش بار ديگر ياد هندوس��تان كرد و براي نشس��تن دوباره 
بر صندلي رياس��ت فدراسيون فوتبال پا پيش گذاش��ت. او كه تجربه 
مشكلات فوتبال و فدراسيون را داشت، چه اصراري به بازگشت مجدد 
بود اگر توان حل مشكلات را نداشت و تنها راهكارش دست  دراز كردن 
مقابل دولت بود، روشي كه مغاير با قانون فيفاست و ادعاي استقلال 
فدراسيون فوتبال! اين نحوه اداره فدراسيون فوتبال اگر زير سؤال بردن 

شعور مردم نيست، پس چيست؟!

سهيل مهدي، مسئول برگزاري مسابقات سازمان ليگ فوتبال در 
خصوص شروع اين مسابقات با حضور بانوان در ورزشگاه ها گفت: 
»سازمان ليگ بر سر موضع خود بود تا زماني كه ديد زيرساخت ها 
براي حضور بانوان فراهم نيست، از طرفي نامه اي از فيفا داشتيم كه 
شايد نامه خوشايندي براي فوتبال كشورمان نبود و نگراني هايي 
را ايجاد كرده بود . براي ميزباني از بانوان در مسابقات ليگ فعلًا در 
حال آماده سازي يك شهر هستيم و در صورتي كه شرايط را مهيا 
كنند، مي توانيم با سيرجان وارد مس��ابقات شويم و پس از آن به 

تدريج شاهد حضور بانوان در تمام كشور خواهيم بود.«
برگزاري ليگ در روزهاي غيرتعطيل يكي ديگر از مشكلاتي است 
كه قبل از استارت اين دوره از رقابت ها ايجاد شد و سهيل مهدي 
دليل آن را پلي آف ليگ قهرمان��ان و برنامه هاي اميد  خواند: »در 
برنامه قبلي اين موضوع را رعايت كرده بوديم، اما حضور تراكتور در 
پلي آف ليگ قهرمانان، تعويق يك هفته اي ليگ و همچنين برنامه 
قرعه كشي تيم اميد فضايي را ايجاد كرد كه به  رغم ميل باطني  مان، 

بازي ها در روزهايي غير از روزهاي تعطيل برگزار شود.«

سهيل مهدي: ناچار به تغيير برنامه  شديم

جانشين س�جادي كار خود را با حضور در هيئت 
دولت آغاز ك�رد و براي نخس�تين ب�ار در جمع 
وزيران قرار گرفت. كيومرث هاش�مي كه بعد از 
قبول استعفاي وزير ورزش به عنوان سرپرست 
وزارت ورزش و جوانان انتخاب ش�ده است، بعد 
از حضور در هيئ�ت دولت به عي�ادت و ديدار با 
برخي پيشكسوتان رفت. او كه سابقه سرپرستي 
فدراسيون فوتبال و رياست كميته ملي المپيك 
را دارد، اميدوار است در روزهاي پيش رو بتواند 
نظر نماينده هاي مجلس را جهت اخذ رأي اعتماد 

به خود جلب كند.

روزهاي پركار سرپرست

»تاج« به چه مي نازد؟

از 
سقف بودجه 

و قرارداد تا حق 
پخش و ورود  
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